

Title (en)
Desk with drawing-board.

Title (de)
Arbeitstisch mit Zeichenplatte.

Title (fr)
Bureau muni d'une planche à dessin.

Publication
EP 0000779 A1 19790221 (DE)

Application
EP 78100592 A 19780804

Priority
DE 2735950 A 19770810

Abstract (en)
In a desk with drawing-board, a fixedly installed horizontal working surface and a movably arranged drawing-board (2) are provided. The drawing-board (2) is pivotable about a horizontal tilt axis located above the back edge of the working surface. The drawing-board (2) can be locked in the vertical rest position shown in broken lines. In the use position, shown in unbroken lines, the drawing-board (2) is inclined. Between the working surface and the drawing-board (2) there remains a free space (43) in which work material lying on the working surface can be located. The back (30) of the drawing-board (2) is designed as a usable board surface, which is turned towards the working surface when the drawing-board (2) is in the rest position. The desk is particularly suitable as a place for study. The arrangement of the drawing-board (2) permits it to be used on both sides. It is not necessary to clear the working surface prior to drawing work. The desk is suitable for placing against a wall, since there are no rearwardly-projecting parts and the movement of the drawing-board from the front is easily possible. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei einem Arbeitstisch mit Zeichenplatte sind eine fest installierte horizontale Arbeitsplatte und eine beweglich angeordnete Zeichenplatte (2) vorgesehen. Die Zeichenplatte (2) ist um eine horizontale, oberhalb der Hinterkante der Arbeitsplatte liegende Klappachse schwenkbar. Die Zeichenplatte (2) ist in der gestrichelt dargestellten senkrechten Ruhestellung arretierbar. In der Gebrauchsstellung, die mit ausgezogenen Linien dargestellt ist, ist die Zeichenplatte (2) geneigt. Zwischen der Arbeitsplatte und der Zeichenplatte (2) verbleibt ein Freiraum (43), in dem sich auf der Arbeitsplatte liegende Arbeitsmittel befinden können. Die Rückseite (30) der Zeichenplatte (2) ist als nutzbare Tafelfläche ausgebildet, die bei Ruhestellung der Zeichenplatte (2) der Arbeitsplatte zugewendet ist. Der Arbeitstisch ist besonders als Studierplatz geeignet. Die Anordnung der Zeichenplatte (2) gestattet deren beidseitige Benutzung. Bei Zeichenarbeiten ist ein vorheriges Abräumen der Arbeitsplatte nicht nötig. Der Arbeitstisch ist für die Aufstellung an einer Wand geeignet, da keine nach hinten ragenden Teile vorhanden sind und die Bewegung der Zeichenplatte von der Vorderseite her bequem möglich ist.

IPC 1-7
A47B 85/02; A47B 27/00

IPC 8 full level
A47B 85/02 (2006.01)

CPC (source: EP)
A47B 85/02 (2013.01)

Citation (search report)
• [X] GB 191208133 A 19130123 - FRITH JOSEPH
• US 1477409 A 19231211 - WOOLMAN ROY C
• US 1907780 A 19330509 - FROELICH GEORGE E
• [X] DE 241534 C

Cited by
CN114947377A

Designated contracting state (EPC)
BE CH FR GB LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0000779 A1 19790221; DE 2735950 A1 19790215

DOCDB simple family (application)
EP 78100592 A 19780804; DE 2735950 A 19770810